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Inleiding 
Op 14 en 15 juni jl. werd op het Navo-hoofdkwartier in Brussel een formele bijeenkomst 

gehouden van de Noord-Atlantische Raad (NAR) in de samenstelling van ministers van 

Defensie. Daarnaast heeft de NAR vergaderd in aanwezigheid van de Afghaanse minister 

van Defensie Wardak en de defensieministers van de niet-Navo-landen die met troepen 

bijdragen aan Isaf. Verder waren er drie aparte bijeenkomsten met de partnerlanden, te 

weten de Navo-Oekraïne Commissie (NUC), de Navo-Rusland Raad (NRR) en de Euro-

Atlantische Partnerschaps Raad (EAPR). Tot slot is een bijeenkomst gehouden van het 

Defensie Planning Comité. Met deze brief informeer ik u over de resultaten van de 

verschillende vergaderingen. 

 

De belangrijkste agendaonderwerpen waren de Navo-missies in Afghanistan en Kosovo, de 

voortgang van het transformatieproces en de Navo-studie over raketverdediging. 

 

Afghanistan 
Tijdens het werkdiner van de NAR op 14 juni jl. zijn de Navo-missies in Afghanistan en 

Kosovo besproken. Op vrijdag 15 juni is de missie in Afghanistan eveneens besproken met 

minister Wardak en de defensieministers van de niet-Navo-landen die aan Isaf bijdragen.  
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Afghanistan blijft eerste prioriteit voor het bondgenootschap. Succes in Afghanistan is van 

groot belang voor de Navo. Met betrekking tot Isaf is het belangrijkste aandachtspunt op dit 

moment de training en uitrusting van het Afghaanse leger en politie. De secretaris-generaal 

van de Navo (SG-Navo) deed een beroep op de landen om een extra inspanning op dit 

terrein te leveren.  

 

De aangekondigde ontplooiing van de politie-missie van de Europese Unie werd door alle 

landen verwelkomd als een belangrijke bijdrage aan de verdere professionalisering van de 

Afghaanse politie. Isaf verleent ondersteuning aan deze missie. De SG-Navo onderstreepte 

dat beide missies hetzelfde doel dienen en riep de landen op deze samenwerking tussen de 

Navo en de EU tot een succes te maken. 

 

De delegaties waren eensgezind dat het drugsprobleem een niet aflatende inspanning vergt, 

langs een aantal parallelle sporen. Daarnaast was er overeenstemming over de noodzaak de 

samenwerking met buurland Pakistan te intensiveren en verdere vooruitgang te boeken met 

de bewaking en beveiliging van de grensstreek tussen beide landen. Hoewel de Taliban een 

gevoelige slag is toegebracht, is de dreiging van aanslagen onverminderd groot. De Navo zal 

al het mogelijke blijven doen om burgerslachtoffers te voorkomen. Ook werd de noodzaak 

van een “geïntegreerde aanpak” in de samenwerking met andere internationale organisaties 

breed onderschreven. Ik heb samen met een aantal andere landen, waaronder het Verenigd 

Koninkrijk, Duitsland en Spanje, gepleit voor een grotere betrokkenheid van de VN. Tot slot 

kondigden de Verenigde Staten aan dat de Amerikaanse helikoptercapaciteit zes maanden 

langer in Afghanistan aanwezig zal blijven tot uiterlijk eind januari 2008. 

 
Kosovo 
Tijdens de discussie over Kosovo bleek andermaal brede steun voor de voorstellen van 

Ahtisaari. Tevens benadrukten de meeste delegaties het belang van een snelle aanvaarding 

van een VN-resolutie die de status van Kosovo regelt. Verder was de NAR unaniem van 

mening dat Kfor op de huidige sterkte aanwezig moet blijven en in een volgende fase tevens 

zal kunnen bijdragen aan de stabiliteit en steun zal kunnen bieden bij de vorming van de 

Kosovaarse veiligheidstroepen. Daarnaast benadrukten de meeste lidstaten, waaronder 

Nederland, het belang van een goede samenwerking tussen de Navo en EU.  
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Transformatie en raketverdediging 

De vergadering van de NAR stond voor een belangrijk deel in het teken van de bewaking van 

de voortgang van het transformatieproces en het bevorderen van de capaciteitsdoelstellingen 

die tijdens de top in Riga zijn vastgesteld. Ten aanzien raketverdediging is overeengekomen 

dat in aanvulling op de in Riga gemaakte afspraken onderzocht zal worden in hoeverre de in 

Europa te plaatsen raketverdedigingssystemen van de Verenigde Staten en de Navo elkaar 

kunnen aanvullen.  

De implementatie van de pool van strategische luchttransportcapaciteit is een stap dichterbij 

gebracht met de bespreking van het charter dat het juridische raamwerk biedt voor de 

samenwerking op dit gebied. In vervolg hierop kon een aantal openstaande juridische 

bezwaren en vragen van de niet-deelnemende landen Frankrijk en Spanje kort na de 

vergadering worden weggenomen en het charter worden vastgesteld. Het charter voorziet in 

de oprichting van Nato Airlift Management Organisation (NAMO), die de aanschaf en het 

beheer van de C-17 vliegtuigen moet uitvoeren. 

Op andere terreinen zoals de verdere implementatie van de NRF en de reorganisatie van de 

Navo-commandostructuur is minder voortgang geboekt, als gevolg van verschil van inzicht 

tussen de lidstaten. Inzake de NRF is nu afgesproken dat vóór de defensieministeriële in 

oktober van dit jaar overeenstemming moet zijn bereikt over de regeling voor de 

gemeenschappelijke financiering van het strategische transport voor die gevallen dat de NRF 

op korte termijn wordt ingezet. Tevens zullen in oktober afspraken worden gemaakt over de 

wijze waarop de vullingsproblematiek van de NRF kan worden opgelost.  

Met betrekking tot de geluidsproblematiek van de AWACS-toestellen op de Navo-vliegbasis 

Geilenkirchen heb ik de Navo opgeroepen concrete stappen te zetten om een structurele 

oplossing te bewerkstelligen. Deze oproep heeft gehoor gekregen. De NAR heeft, als eerste 

stap, besloten dat de businesscase voor de vervanging van de lawaaiige vliegtuigmotoren zal 

worden herbezien. 
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Navo-Oekraïne Commissie 
De Navo-Oekraïne Commissie werd bijgewoond door minister Grytsenko. Er werd gesproken 

over de hervorming van de veiligheidssector in Oekraïne en over de bijdrage van Oekraïne 

aan Navo-geleide operaties. Minister Grytsenko ging in op zijn hervormingsprioriteiten, te 

weten meer democratische controle over de strijdkrachten, de vergroting van de 

interoperabiliteit met de Navo en een vermindering van de omvang van de strijdkrachten. 

Oekraïne wil de samenwerking met de Navo verder uitbouwen en was tot nu toe betrokken bij 

de Navo-operaties Kfor, Isaf, Active Endeavour en de trainingsmissie in Irak. 

 
Navo-Rusland Raad,  

De Navo-Rusland Raad werd voor de eerste maal bijgewoond door de Russische minister 
van Defensie Serdyukov. De bijeenkomst heeft geen nieuwe inzichten opgeleverd. Wel was 
de toon van de discussie opvallend mild, zeker in vergelijking tot de bijeenkomst van de 
ministers van Buitenlandse Zaken eind april in Oslo. Van de zijde van de Navo was er vooral 
waardering voor de concrete samenwerking met de Russische Federatie op het terrein van 
drugsbestrijding en Operation Active Endeavour. De Navo-lidstaten verwelkomden verder de 
ratificatie door de Doema van de Status of Forces Agreement (SOFA), die de militaire 
samenwerking en interoperabiliteit verder zal bevorderen. Minister Serdyukov sprak 
waardering uit voor het discussieplatform dat de Navo-Rusland Raad bood. De bijeenkomst 
werd gehouden op de dag dat in Wenen de buitengewone bijeenkomst van de 
verdragspartijen van het CFE-verdrag zonder resultaat werd afgesloten. Serdyukov 
herhaalde het Russische standpunt dat het Westen de gemaakte afspraken niet is 
nagekomen, maar voegde daaraan toe dat er voor Russische Federatie geen verband 
bestond met de discussie over raketverdediging. Inzake raketverdediging verwelkomden de 
lidstaten de opening die president Poetin en marge van de G8 heeft geboden voor verdere 
besprekingen.  
 
Euro-Atlantische Partnerschapsraad  
In het kader van de EAPR stond de verdere bevordering van de militaire samenwerking op de 

agenda. De Navo acht het van belang partnerlanden regelmatig te informeren over het Navo-

transformatieproces, om de interoperabiliteit en een goede communicatie tussen Navo- en 

partnerlanden te bevorderen. In dit verband heb ik een pleidooi gehouden om tijdens Navo-

geleide operaties de uitwisseling van informatie met partnerlanden te bevorderen. 
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Defensie Planning Comité 
Tijdens de korte vergadering van het Defensie Planning Comité (DPC) werd bevestigd dat de 

Navo-lidstaten op de goede weg zijn bij de omvorming van hun strijdkrachten tot kleinere 

expeditionaire eenheden voor alle missies en taken van de Navo. Wel werd aangetekend dat 

op een aantal punten de weg te langzaam wordt bewandeld, waardoor bij expeditionair 

optreden kritische tekortkomingen bestaan, vooral op het gebied van gevechtsondersteuning 

en strategisch luchttransport. 

 
Volgende bijeenkomst 
Op verzoek van de Navo zal Nederland de informele defensieministeriële bijeenkomst van 

oktober dit jaar in Noordwijk organiseren.  

 

DE MINISTER VAN DEFENSIE 
 
 
 
 
E. van Middelkoop 
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